

IEOTs: Your Voice Matters in Enhancing SEAS!

The Association of Canadian Occupational Therapy Regulatory Organizations (ACOTRO) is embarking on a three-year project to enhance the Substantial Equivalency Assessment System (“SEAS”). SEAS conducts the foreign recognition process for internationally educated occupational therapists (IEOTs) who wish to work in Canada.

From now until 2028, ACOTRO will:

- Strengthen all SEAS components
- Reflect the new Competencies for Occupational Therapists in Canada
- Automate processes for greater efficiency and effectiveness
- Develop and implement simplified program navigation and case study tools

You can find more information about the SEAS initiative [here](#).

We need your input!

If you are an internationally educated occupational therapist (“IEOT”) who has completed SEAS, is registered with a provincial regulatory college, and wish to contribute to this project, ACOTRO invites you to share your contact details in the link below. We will compile a list of interested individuals. Participation is voluntary, and your information will only be used for this SEAS project. Depending on the activity and time involved, a small honorarium may be offered.

If you are interested, please fill out [this form](#) by November 28 and include your name, the country where you completed your occupational therapy education, the province where you currently practice (e.g., Alberta), and your current area of practice (e.g., community). Note that ACOTRO may not be able to accommodate all IEOTs who express interest. IEOT's will be selected who represent a variety of home countries and current practice areas across Canada.

We thank you in advance for considering this request and/or submitting your interest in being involved!

If you have any questions about this request, please contact Farshad Bagheri at seas.pm@acotro.org.

Additional Request: Contribute to CAOT's IEOT Resource Development



The Canadian Association of Occupational Therapists (CAOT) is leading a new national initiative – the *Internationally Educated Occupational Therapists: Web-Based Navigation Supports* project – funded by Health Canada's Health Care Policy and Strategies Program (HCPSP). This project will create online tools and resources to help internationally educated occupational therapists (IEOTs) navigate the licensure process and successfully join Canada's occupational therapy workforce.

To help shape this work, CAOT will soon launch a survey to hear directly from IEOTs and key partners – including employers, supervisors, clinical leads, and mentors. Your feedback will ensure the resources developed are practical, meaningful, and truly meet the needs of those they're designed to support.

Learn more and share your insights by visiting CAOT's [IEOT webpage](#) or emailing ieot@caot.ca.

IEOT : votre avis compte pour améliorer le SEAS !

L'Association canadienne des organismes de réglementation de l'ergothérapie (ACOTRO) se lance dans un projet de trois ans visant à améliorer le Système d'évaluation de l'équivalence substantielle (SEAS). Le SEAS gère le processus de reconnaissance des diplômes étrangers pour les ergothérapeutes formés à l'étranger (IEOT) qui souhaitent travailler au Canada.

D'ici 2028, l'ACOTRO va :

- Renforcer tous les composants du SEAS
- Refléter les nouvelles compétences requises pour les ergothérapeutes au Canada
- Automatiser les processus pour plus d'efficacité et d'efficience



- Développer et mettre en œuvre des outils simplifiés de navigation dans le programme et d'étude de cas

Vous trouverez plus d'informations sur l'initiative SEAS [ici](#).

Nous avons besoin de votre avis!

Si vous êtes un ergothérapeute formé à l'étranger (« IEOT ») qui a suivi le SEAS, qui est inscrit auprès d'un ordre professionnel provincial et qui souhaite contribuer à ce projet, l'ACOTRO vous invite à partager vos coordonnées en cliquant sur le lien ci-dessous. Nous dresserons une liste des personnes intéressées. La participation est volontaire et vos informations ne seront utilisées que pour ce projet SEAS. En fonction de l'activité et du temps consacré, une petite rémunération pourra vous être offerte.

Si vous êtes intéressé, veuillez remplir [ce formulaire](#) avant le 28 novembre et indiquer votre nom, le pays où vous avez suivi votre formation en ergothérapie, la province où vous exercez actuellement (p. ex. Alberta) et votre domaine d'exercice actuel (p. ex. communauté). Veuillez noter que l'ACOTRO ne sera peut-être pas en mesure d'accueillir tous les IEOT qui manifestent leur intérêt. Les IEOT seront sélectionnés de manière à représenter une variété de pays d'origine et de domaines de pratique actuels à travers le Canada.

Nous vous remercions d'avance d'avoir pris le temps d'examiner cette demande et/ou d'avoir manifesté votre intérêt pour cette initiative !

Si vous avez des questions concernant cette demande, veuillez contacter Farshad Bagheri à l'adresse seas.pm@acotro.org.

Demande supplémentaire : contribuer au développement des ressources IEOT de l'ACE



L'Association canadienne des ergothérapeutes (ACE) dirige une nouvelle initiative nationale —

le projet *Ergothérapeutes formés à l'étranger : Ressources et accompagnement en ligne* — financée par le Programme des politiques et des stratégies en matière de soins de



santé (PPSCSS) de Santé Canada. Ce projet vise à créer des outils et des ressources en ligne pour aider les ergothérapeutes formés à l'étranger à s'orienter dans le processus d'obtention du permis et à s'intégrer avec succès à la main-d'œuvre en ergothérapie au Canada.

Pour orienter ce travail, l'ACE lancera bientôt un sondage afin de recueillir directement les points de vue des ergothérapeutes formés à l'étranger et de partenaires clés – notamment les responsables de supervision, de direction clinique et de mentorat, ainsi que les employeurs. Vos commentaires permettront de veiller à ce que les ressources élaborées soient pratiques, pertinentes et réellement adaptées aux besoins des personnes qu'elles visent à soutenir.

Pour en savoir plus et partager vos idées, visitez la [page Web pour les ergothérapeutes formés à l'étranger](#) de l'ACE ou écrivez à ieot@caot.ca.